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PS 38/15 Godkjenning av innkalling og saksliste

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 15.04.2015

Vedtak

Innkalling og sakliste vart godkjent.

PS 39/15 Godkjenning av møtebok forrige møte

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 15.04.2015

Vedtak

Møteboka frå møte den 18. mars 2015 vart godkjent.

PS 40/15 Referatsaker (Meldingar)

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 15.04.2015

M 45/15. Pål Kårbø opplyste om at det er 35 mill kr i restmidlar etter bompengeinnkrevinga på 
Trekantsambandet. Kor vidt desse midlane kan nyttast til ny haldeplass på E39 er uklart.

M 50/15 Jostein Ljones stilte seg undrande til at det skal gå så lang tid til grunnerverv i samband med 
byggjing av ny bru.

Olav Finne opplyste at den tidsråma som var skissert var eit «verste fall» scenario.

M 51/15. Stein Inge Ryssdal stilter spørsmål om den nye infrastrukturen som vert bygt har eit langt 
brukarperspektiv, eller om den vert ståande unytta når bybana vert bygt til Fyllingsdalen.

Oddmund Sylta opplyste at infrastrukturen har eit langt brukarperspektiv.
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PS 41/15 Røykeforbod på fylkeskommunale haldeplassar og utandørs på 
terminalar

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet vedtek å innføre røykeforbod på alle fylkeskommunale haldeplassar og på terminalar. 
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Stein Inge Ryssdal sette fram forslag til ny innstilling.
Fylkesutvalet vedtek å innføre røykeforbod i og i umiddelbar nærleik av leskur og under tak på alle 
fylkeskommunale haldeplassar og terminalar.

Jostein Ljones sette fram forslag til ny innstilling.
Skyss utviklar og køyrer ein haldningskampanje på fylkeskommunale haldeplassar og terminalar, der ein 
oppfordrar til å ta omsyn ved røyking. 

Gustav Bahus sette fram forslag om å ta inn orda «- i denne omgong ikkje -» i innstillinga.

Røysting
Stein Inge Ryssdal sitt forslag til innstilling fekk 3 røyster, Stein Inge Ryssdal, Silje Ekeland Bjørkly og Iril 
Schau Johansen og fall.
Jostein Ljones sitt forslag til innstilling med tillegg frå Gustav Bahus fekk 7 røyster (FRP, SP, V, H (Stein 
Inge Ryssdal, Einar Lutro, Eli Berland)) og vart vedteke med leiaren si dobbeltrøyst. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling fekk 7 røyster (A, KRF, H (Silja Ekeland Bjørkly, Iril Schau 
Johansen)) og fall.

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek i denne omgong ikkje å innføre røykeforbod på alle fylkeskommunale haldeplassar 
og på terminalar. Skyss utviklar og køyrer ein haldningskampje på fylkeskommunale haldeplassar og 
terminalar, der ein oppfordrar til å ta omsyn ved røyking. 

PS 42/15 Høyring - "Utredning om forbindelser mellom Østlandet og Vestlandet"

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet stiller seg bak målsetjinga i Statens vegvesen si «Utredning om forbindelse mellom 
Østlandet og Vestlandet» om å prioritera nasjonale hovudvegsamband mellom landsdelane.
Fylkesutvalet   understrekar at E39 Stavanger - Bergen, E16 Voss – Bergen og  Bergensbanen 
(Voss – Bergen og Ringeriksbanen) må ha første prioritet i høve til utbygging av vegsambanda 
aust/vest over fjella.

2. I eit langsiktig perspektiv fram mot 2050 meiner fylkesutvalet at E134 Haukeli må prioriterast som eit 
nasjonalt hovudsamband mellom Austlandet og Vestlandet. Med utbygging av ferjefri E39 mellom 
Stavanger og Bergen, vil E134 Haugesund - Sandvika bli ein tenleg veg for heile området mellom 
Stavanger og Bergen. På lang sikt kan det byggast ein diagonal frå E134 mot Bergen. Ein slik 
diagonal vil gje stor trafikk, betydeleg lågare reisetid og kunna gje store regionale effektar i fylket.

3. Når det er aktuelt å gjennomføra  ein KVU for aktuelle trasear for E134 Jøsendal – Bergen, må 
samtlege moglege diagonaltraséar vurderast.

4. Ut frå landsdelsbehova, bør det også prioriterast eit nordleg nasjonalt vegsamband - anten Rv52 
over Hemsedal eller E16 over Filefjell.

5. Rv7 over Hardangervidda vil framleis ha viktige regionale funksjonar. For å sikra betre 
vinterregularitet mellom Bergen og Hardangervidda/Hallingdal må tiltak på strekninga Rv7 Maurseth 
– Haugastøl prioriterast. Moglege tunellar på denne strekninga vil også vera eit godt tiltak for 
villreinkryssing av riksvegen. Tiltak for å sikra god vinterregularitet på Hardangervidda vil også 



gjera Rv7 til ein aktuell framtidig omkøyringsveg aust/vest. 

6. Utbygging av Rv52 Hemsedal eller E16 Filefjell, utover tiltak i gjeldande NTP, må prioriterast først 
etter at E134 Sandvika – Haugesund er under utbygging.
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Habilitet
Fleire av medlemmane i utvalet stilte spørsmål om habiliteten sin ved handsaming av saka. Fylgjande 
gjekk frå når spørsmålet om habilitet vart drøfta av utvalet. 
Einar Lutro som styreleiar av Hardangerbrua AS
Stein Inge Ryssdal som styremedlem av Vossapakken
Jostein Ljones som styremedlem av Kvammapakken
Atle Kvåle som varamedlem av Hardangerbrua og Kvammapakken
Inger Ulvund som varamedlem av Vossapakken.

Utvalet vedtok samrøystes i at varamedlemmer var habile til å drøfta saka. 

Utvalet vedtok samrøystes at medlemmer av styre som kan bli påverka av saka er innhabile.

Atle Kvåle sette på vegne av A, SP, FRP, H, V fram forslag til ny innstilling.

1. Fylkesutvalet stiller seg bak målsetjinga i Statens vegvesen si «Utredning om forbindelse mellom 
Østlandet og Vestlandet» om å prioritera nasjonale hovudvegsamband mellom landsdelane.
Fylkesutvalet   understrekar at E39 Stavanger - Bergen, E16 Voss – Bergen og  Bergensbanen 
(Voss – Bergen og Ringeriksbanen) må ha første prioritet i høve til utbygging av vegsambanda 
aust/vest over fjella.

2. Ut frå landsdelsbehova må Rv7 over Hardangervidda også prioriterast som eit nasjonalt 
vegsamband aust-vest.

3. Fylkesutvalet meiner at E134 Haukeli må prioriterast som eit nasjonalt hovudsamband mellom 
Austlandet og Vestlandet. Med utbygging av ferjefri E39 mellom Stavanger og Bergen, vil E134 
Haugesund - Sandvika bli ein tenleg veg for heile området mellom Stavanger og Bergen. På sikt 
må det byggast ein diagonal frå E134 mot Bergen. Ein slik diagonal vil gje stor trafikk, betydeleg 
lågare reisetid og kunna gje store regionale effektar i fylket.

4. Når det er aktuelt å gjennomføra  ein KVU for aktuelle trasear for E134 Jøsendal – Bergen, må 
samtlege moglege diagonaltraséar vurderast.

Pål Kårbø sette fram forslag til  nytt pkt 2.

Ut frå landsdelsbehova, gjeve ei allereie satsing på E16 Filefjellet, må Rv7 over Hardangervidda også 
prioriterast som eit nasjonalt vegsamband aust-vest.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling fekk ingen røyster.
Atle Kvåle sitt forslag til innstilling pkt 1, 3 og 4 vart samrøystes vedteke.
Atle Kvåle sitt forslag til innstilling pkt 2 vart vedteke mot 1 røyst (Pål Kårbø).
Pål Kårbø sitt forslag til innstilling i pkt 2 fekk 1 røyst og fall.

Innstilling

1. Fylkesutvalet stiller seg bak målsetjinga i Statens vegvesen si «Utredning om forbindelse mellom 
Østlandet og Vestlandet» om å prioritera nasjonale hovudvegsamband mellom landsdelane.
Fylkesutvalet   understrekar at E39 Stavanger - Bergen, E16 Voss – Bergen og  Bergensbanen 
(Voss – Bergen og Ringeriksbanen) må ha første prioritet i høve til utbygging av vegsambanda 
aust/vest over fjella.

2. Ut frå landsdelsbehova må Rv7 over Hardangervidda også prioriterast som eit nasjonalt 
vegsamband aust-vest.

3. Fylkesutvalet meiner at E134 Haukeli må prioriterast som eit nasjonalt hovudsamband mellom 
Austlandet og Vestlandet. Med utbygging av ferjefri E39 mellom Stavanger og Bergen, vil E134 
Haugesund - Sandvika bli ein tenleg veg for heile området mellom Stavanger og Bergen. På sikt 
må det byggast ein diagonal frå E134 mot Bergen. Ein slik diagonal vil gje stor trafikk, betydeleg 
lågare reisetid og kunna gje store regionale effektar i fylket.



4. Når det er aktuelt å gjennomføra  ein KVU for aktuelle trasear for E134 Jøsendal – Bergen, må 
samtlege moglege diagonaltraséar vurderast.

PS 43/15 Søknad om ruteløyve for strekninga Tyssedal - Skjeggedal

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner Odda Taxilag AS sin søknad om ruteløyve for strekninga Tyssedal –
Skjeggedal, med høve til å køyre til/frå Odda når det ikkje går Skyss-ruter dit.

2. Ruteløyvet gjeld i ti år.
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Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner Odda Taxilag AS sin søknad om ruteløyve for strekninga Tyssedal –
Skjeggedal, med høve til å køyre til/frå Odda når det ikkje går Skyss-ruter dit.

2. Ruteløyvet gjeld i ti år.

PS 44/15 Omklassifisering av del av fv. 7 - Haukanesberget

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek at:

1. Del av fylkesveg 7, hp 11 km 5,710 – 7,240 mellom Haukanes og Folkedal, med ei lengde på 1,530 
km vert nedklassifisert til privat veg og overført til grunneigarane vederlagsfritt.

2. Statusendringa vil skje frå det tidspunktet det vert sett trafikk på ny fylkesveg 7 gjennom tunellen og 
krav i «retningslinjer for tekniske krav til veg som skal omklassifiseres eller legges ned» er 
gjennomført.
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Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek at:

1. Del av fylkesveg 7, hp 11 km 5,710 – 7,240 mellom Haukanes og Folkedal, med ei lengde på 1,530 
km vert nedklassifisert til privat veg og overført til grunneigarane vederlagsfritt.

2. Statusendringa vil skje frå det tidspunktet det vert sett trafikk på ny fylkesveg 7 gjennom tunellen og 
krav i «retningslinjer for tekniske krav til veg som skal omklassifiseres eller legges ned» er 
gjennomført.

PS 45/15 Nedlegging av offentleg veg på Rv. 13 utanfor Myrkdalstunnelen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet har ikkje merknadar til at gamlevegen utanfor Myrkdalstunnelen på Rv 13 vert nedlagt som 
offentleg veg.
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Iril Schau Johansen sette fram slikt forslag.

Saka vert utsett til neste møte. Det vert gjort ei vurdering av innspel frå Myrkdalen Resort før saka kjem 
attende til Samu.

Røysting
Forslaget om utsetjing vart samrøystes vedtek.

Vedtak

Saka vert utsett til neste møte. Det vert gjort ei vurdering av innspel frå Myrkdalen Resort før saka kjem 
attende til Samu.

PS 46/15 Ymse
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Orienteringar

 Oddmund Sylte orienterte om fylgjande nytt frå Skyss

 Det vart synt ein ny film om kollektivstrategien som vert lagt ut på sosiale medier og på Skyss og 

HFK sine nettsider.

 Kvanndal-Utne –Kinsarvik. Det har vore møte med Ullensvang herad om ruteopplegget mellom 

Kinsarvik og Utne, og det er sendt forslag til nye ruter til heradet. Ein kjem attende til utvalet med 

eiga sak.

 Rutehefte vert fjerna frå bussane i Bergen frå og med sommarrutene i 2015. Saka har vore teke 

opp med Fylkeseldrerådet.

 Biogasshybridbussane,- orientering om utsleppsmålingar samt om drifta av bussane. Ein har 

dispensasjon til drift på linje 2 og 9. Drifta skal evaluerast før eventuell kan bli aktuelt med drift 

på andre liner.

Ymse

Atle Kvåle stilte spørsmål om det hadde vore teke kontakt med Rogaland fylkeskommune i saka om 
nedleggjing av snøggbåtruta til Ølen.

Frå administrasjonen vart det opplyst at det var sendt brev til Rogaland fylkeskommune.

Stein Inge Ryssdal stilte spørsmål om kva som var gjort med høyringa om ny organisering av 
bompengeselskapa.

Håkon Rasmussen opplyste om at departementet har gjeve utsett høyringsfrist, samt at det hadde vore 
eit telefonmøte mellom fylkesordførarane om korleis ein skulle stilla seg til saka. Konklusjonen på det var 
at fylkeskommunane frå Sogn og Fjordane til og med Aust Agder legg opp til å gå saman om eitt felles 
bompengeselskap og at det vert lagt fram sak om dette til neste Fuv.   

Gustav Bahus orienterte om presentasjonen av nytt vegselskap og delte ut materiell om dette. 

Gustav Bahus orienterte om saker som var opp på Trygg Trafikk sin årskonferanse. 

Gustav Bahus orienterte frå konferansen om Stortingsmeldinga om nye oppgåver til større kommunar.

Avslutning for samferdselsutvalet
Det vart bestemt å ta eit møte over to dagar 30. september og 1. oktober for å markera avslutninga for 
denne valperioden. Administrasjonen vil i samråd med leiaren laga forslag til program.




